

**တယ်လီနော်မြန်မာဝယ်ယူသူ ရွှေဗိုင်းဖြူအုပ်စု၏ စစ်ရေးဆိုင်ရာ
နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ဆက်နွယ်ပတ်သက်နေသည့် အထောက်အထားသစ်**

မြန်မာခရိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီးဖြစ်သည့် ရွှေဗိုင်းဖြူအုပ်စုသည် မြန်မာစစ်ကောင်စီနှင့် ၎င်း၏ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းစုကြီးများနှင့် များပြားစွာသော စီးပွားရေးချိတ်ဆက်မှုများ ရှိနေပါသည်။

ယင်းချိတ်ဆက်မှုများတွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့အရေးယူခံထားရသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် စီးပွားရေးဆက်နွယ်မှုများ ပါဝင်သည်။

ရွှေဗိုင်းဖြူသည် နော်ဝေအစိုးရထိန်းချုပ်ထားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တယ်လီနော်အုပ်စု၊ M1 Group နှင့် မြန်မာစစ်ကောင်စီတို့ပါဝင်သည့် လျှို့ဝှက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုမှတစ်ဆင့် တယ်လီနော်မြန်မာ လုပ်ငန်း၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအား ရယူပိုင်ဆိုင်နိုင်ရန် လုပ်ဆောင်နေသည်။

ရွှေဗိုင်းဖြူသည် **မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း (MPTA)** ၏ တည်ထောင်သူ အဖွဲ့ဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်ပြီး၊ ယင်းအုပ်စု၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ သိန်းဝင်းဇော်သည် MPTA ၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဖြစ်သည်။

MPTA သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းကို ကြီးကြပ်ပြီး၊ ၎င်း၏ အဖွဲ့ဝင်များတွင် ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ယူကေနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့တွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ အရေးယူချမှတ် ထားသည့် စစ်တပ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လိမိတက် (ဦးပိုင်) ပါဝင်သည်။

တရားမဝင်အာဏာသိမ်းကြိုးပမ်းမှုနောက်ပိုင်း MPTA က မြန်မာစစ်တပ်၏ အကြမ်းဖက် စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများအား ပံ့ပိုးကူညီရန် မြန်မာစစ်တပ်အတွက် စက်သုံးဆီလှူဒါန်းမှုများကို ဦးစီး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သည်။

MPTA ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ တေအား ယူကေနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့တွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့ အရေးယူမှုများ ချမှတ်ထားသည်။

ရွှေဗိုင်းဖြူ၏ စက်သုံးဆီတင်ပို့မှု၊ ဖြန့်ဖြူးမှုနှင့် လက်လီရောင်းချမှုလုပ်ငန်းများကို ဦးပိုင်ကုမ္ပဏီနှင့် မိတ်ဖက်ပြုကာ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

သိန်းဝင်းဇော်သည် လက်ရှိတွင် တေဇော်သားဖြစ်သူ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့ အရေးယူထားသည့် ပြည်ပမြို့တေနှင့်အတူ **မြန်မာ့စွမ်းအင်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး**၏ ဘုတ်အဖွဲ့တွင် ပါဝင်သည်။

ရွှေဗိုင်းဖြူသည် **မဟာရိုးမ အများပိုင်ကုမ္ပဏီ** မှတစ်ဆင့် မြန်မာစစ်တပ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီး မြန်မာ့ စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း (MEC) က ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်ထားသည့် အမြတ်အစွန်းကြီးများသော မိုဘိုင်းဖုန်း အော်ပရေတာ **မိုင်တဲလ်**တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည်။ MEC အား ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ယူကေနှင့် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုတို့တွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ထားသည်။

အနီးစပ်ဆုံးကာလ အချက်အလက်များအရ ၂၀၁၇-၁၈ ခုနှစ်တွင် ရွှေဗိုင်းဖြူအုပ်စုသည် လက်ရှိ စစ်ကောင်စီ၏ ထိန်းချုပ်မှုအောက် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း **မြန်မာ့ကျောက်မျက်လုပ်ငန်း**နှင့် ဖက်စပ်လုပ်ငန်းဖြင့် ကျောက်စိမ်းတူးဖော်ရေးလိုင်စင်များကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည်။

သိန်းဝင်းဇော်၏ ဇနီးဖြစ်သူ၊ ရွှေဗိုင်းဖြူအုပ်စု ဒါရိုက်တာ တင်လတ်မင်းသည် **Mineral Development Bank** ၏ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး၊ ယင်းဘဏ်သည် ကျောက်စိမ်းနှင့် ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေများ ပေးအပ်သည်။ ယင်းဘဏ်သည် မြန်မာ့ ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းက ထိန်းချုပ်ထားသည့် ကဏ္ဍတစ်ရပ်အတွက် နိုင်ငံတကာဘဏ်လုပ်ငန်း ဝန်ဆောင်မှုများ ဆက်လက်ပေးအပ်လျက်ရှိပြီး၊ ယင်းဘဏ်အနေဖြင့် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများအား ကြီးမားစွာ ချိုးဖောက်ရာရောက်နိုင်သည့် အခြေအနေ ရှိနေသည်။ မြန်မာ့ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းအား ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ယူကေနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့တွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ထားသည်။

ထူးအုပ်စု၏ ကုမ္ပဏီခွဲ Htoo Jewellery Company Limited သည် Mineral Development Bank ၏ ရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ ထူးအုပ်စုအား ယူကေနိုင်ငံတွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်ထားသည်။

တင်လတ်မင်းသည် စစ်ကောင်စီထိန်းချုပ်ထားသည့် သစ်ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သော **Forest Products Joint Venture Corporation (FPJVC)** တွင် ရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ FPJVC အား ဥရောပသမဂ္ဂတွင် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်ထားသည်။

Justice For Myanmar ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မရတနာမောင်က “ရွှေဗိုင်းဖြူက အရင်စစ်အစိုးရ၊ စစ်တပ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီးတွေ၊ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုခံထားရတဲ့ အဖွဲ့အစည်းနဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်တွေ အပါအဝင် မြန်မာစစ်တပ်နဲ့ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ကာလရှည်ကြာဆက်နွယ်မှုတွေရှိတဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုကြီးတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

“နော်ဝေအစိုးရအနေနဲ့ သူတို့ထိန်းချုပ်တဲ့ ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်တဲ့ တယ်လီနောအုပ်စုက တယ်လီနောမြန်မာ လုပ်ငန်းကို ပြည်သူ ၁၈ သန်းကျော်ရဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအချက်အလက်တွေနဲ့အတူ ရွှေဗိုင်းဖြူကုမ္ပဏီဆီ လွှဲပြောင်းရောင်းချဖို့ ဆွေးနွေးနေတာကို သိလျက်နဲ့ မမြင်သယောင် မျက်ကွယ်ပြုနေပါတယ်။

“ဒီလိုလုပ်တာဟာ အကြမ်းဖက်စစ်တပ်ကို အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း တက်ကြွလှုပ်ရှားသူတွေနဲ့ ဂျာနယ်လစ် တွေကို ခြေရာခံဖို့၊ ဖမ်းဆီးဖို့၊ ညှဉ်းပမ်းနှိပ်စက်ဖို့နဲ့ သတ်ဖြတ်ဖို့အတွက် အစွမ်းထက်လက်နက် တစ်ခုကို လွှဲပြောင်းပေးတာဖြစ်တယ်။ ဒီလိုလုပ်က လူသားမျိုးနွယ်အပေါ် ကျူးလွန်တဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေမှာ ကြံရာပါ ပတ်သတ်မှု မြောက်ပါတယ်။

“တယ်လီနောမြန်မာရဲ့ရောင်းချမှုက မြန်မာပြည်သူတွေရဲ့ဘဝတွေအပေါ် ဆိုးရွားကြီးလေးတဲ့ အန္တရာယ်တွေ ဖြစ်စေတယ်ဆိုတာ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ထင်ရှားပေါ်လွင်ပါတယ်။

“တယ်လီနောအနေနဲ့ သူတို့လက်ရှိလုပ်နေတာတွေဟာ လူ့အခွင့်အရေးကို အခြေခံပြီး စဉ်းစားလုပ်ကိုင် နေတာဖြစ်ကြောင်း လုပ်ဇာတ်တွေနဲ့ လိမ်လည်ပြောဆိုနေတာတွေကို ရပ်ပြီး၊ ရောင်းချမှုကို ချက်ချင်း ရပ်တန့်ရပါမယ်။” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ထပ်မံသိရှိလိုပါက-

သတင်းဆောင်းပါးအပြည့်အစုံကို Justice For Myanmar ၏ ဝဘ်ဆိုဒ် စာမျက်နှာတွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

Justice For Myanmar

- အီးမေးလ် - media@justiceformyanmar.org
- ဝဘ်ဆိုဒ် - <https://www.justiceformyanmar.org/>
- ပုံတူဝဘ်ဆိုဒ် - <https://justiceformyanmar.github.io/justiceformyanmar.org/>
- တွစ်တာ - <https://www.twitter.com/justicemyanmar>
- ဖေ့ဘုတ် - <https://www.facebook.com/justiceformyanmar.org/>

Justice For Myanmar သည် မြန်မာပြည်သူများအတွက် တရားမျှတမှုနှင့် တာဝန်ခံမှုရရှိစေရန်၊ စစ်တပ်စီးပွားရေးများအဆုံးသတ်ရန် တောင်းဆိုနေပြီး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်နေသော အမည်မဖော်ပြသည့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ အစုအဖွဲ့ဖြစ်သည်။